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PROTOKÓŁ 6/2022 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarczo – Finansowej Inwestycji oraz Porządku 
Publicznego ,Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej, Oświaty, Kultury, Sportu oraz Turystyki  
i Promocji Gminy oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Orzyszu  
w dniu 22 czerwca 2022 roku w sali nr 113 Urzędu Miejskiego  w Orzyszu. 
 
Obradom przewodniczył Andrzej Rogiński - Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Finansowej 
Inwestycji oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Orzyszu, który o godz. 1300 otworzył 
posiedzenie i powitał wszystkich obecnych na sali. Listy obecności jako załącznik 1 do 
protokołu. 
Radni obecni na posiedzeniu: 

− Komisja Gospodarczo – Finansowej Inwestycji oraz Porządku Publicznego na stan 7 
członków obecnych – 5 radnych.  

− Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej, Oświaty, Kultury, Sportu oraz Turystyki i Promocji 
Gminy na stan 8 członków obecnych – 7 radnych. 

− Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na stan 6 członków obecnych – 4 radnych. 
 
Ad. 2 
Zmian do porządku posiedzenia nie zgłoszono. 
Realizowano plan zgodnie z przesłanym w zaproszeniach: 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum Komisji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniego wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej.  
4. Analiza raportu o stanie Gminy za 2021 rok.  
5. Sprawozdanie z realizacji budżetu gminy za rok 2021 - przygotowanie do absolutorium. 

Opiniowanie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Orzysz za 2021 r. oraz sprawozdania z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie 
mienia komunalnego Gminy Orzysz. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał na Sesję Rady Miejskiej w Orzyszu w sprawie: 
a) zmiany uchwały XLVIII/347/22 Rady Miejskiej w Orzyszu z dnia 30 marca 2022 r. w 

sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt za rok 2022 w gminie Orzysz; 

b) określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Orzysz na rok szkolny 2022/2023 ; 
c) stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego; 
d) nadania Panu Wiesławowi Wasilewskiemu tytułu ,, Zasłużony dla Gminy Orzysz"; 
e) nadania panu Teodorowi Rudnik tytułu ,,Zasłużony dla Gminy Orzysz"; 
f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2031; 
g) zmiany budżetu gminy Orzysz na rok 2022. 

7. Wnioski, zapytania, informacje. 
 

Ad. 3 
Do protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji uwag nie zgłoszono, a więc został przyjęty 
przez aklamację. 
 
Ad. 4 
Raport o stanie Gminy  stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Na wstępie Burmistrz zauważył, że w preambule raportu zawarty jest zapis, że Gmina Orzysz 
oczekuje na środki na modernizację oczyszczalni ścieków i remonty lokalnych dróg, na dzień 
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komisji już wiadomo, że Gmina je otrzymała. Odpowiedzialność i dyscyplina finansowa w 2021 
roku skutkowały na koniec roku nadwyżką budżetową. Bieżąca analiza środków rodzi 
wątpliwości, czy budżet 2022 r. zamknie się podobnie. W dalszej wypowiedzi odniósł się do 
poszczególnych rozdziałów skupiając się na wnioskach zamieszczonych pod każdym z nich.  
 
W trakcie wypowiedzi Burmistrza na posiedzenie Komisji przybyli Radni:  
- Dariusz Kizling godz. 13:13  
- Krzysztof Grądzki godz. 13:20. 
 

Odnośnie deficytu w infrastrukturze turystycznej Dorota Sienkiewicz zapytała o nieruchomość 
lokalnego przedsiębiorcy wybudowanej na Kubie, która w perspektywie byłaby pięknym 
ośrodkiem, czy Burmistrz posiada wiedzę o dalszych losach, czy kiedyś zostanie uruchomiony, 
czy zostanie rozebrany. 
Burmistrz: nieruchomość, o której mowa jest wykończona w wysokim standardzie i po 
zalegalizowaniu samowoli budowlanej znacząco poprawiłaby  się obsługa ruchu turystycznego 
o co najmniej 50 miejsc noclegowych. Zalegalizowanie tej samowoli budowlanej jest trudne, w 
pomoc przedsiębiorcy angażowały się różne podmioty. Niestety nie posiada wiedzy na jakim 
etapie jest postępowanie. 
 

Ad. 5 
Projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Orzysz za 2021 
r. oraz sprawozdania z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
Gminy Orzysz. 
Rok 2021 był trudnym rokiem i pomimo wszystkiego udało się go zamknąć wynikiem 
pozytywnym. Osiągnięty współczynnik pomiędzy planowanymi dochodami a zrealizowanymi 
pokazuje, że z roku na rok coraz precyzyjniej planowane są dochody. W dalszej wypowiedzi 
odniósł się prezentacji przedstawiającej stan finansów Gminy Orzysz na przestrzeni lat od 
początku kadencji Burmistrza – od 2014 roku do bieżącego 2022 roku. Prezentacja stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. 
Skarbnik Gminy odczytała pozytywną opinię RIO o wykonaniu budżetu w 2021 roku. Opinia 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  Następnie przedstawiła realizację dochodów i wydatków 
z uwzględnieniem procentowego wykonania. Dane te zawarte są w załączniku do projektu 
uchwały. 
Żadnych pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 0 

Komisje wydały opinię pozytywną. 
 

Ad. 6 
a) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały XLVIII/347/22 Rady Miejskiej w Orzyszu z 

dnia 30 marca 2022 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt za rok 2022 w gminie Orzysz 

Uzasadnienie przedstawił Burmistrz Orzysza. Gmina Orzysz zgłosiła się do projektu ZWIERZowej 
Akcji Kastracji prowadzonej przez Fundację Zwierz z siedzibą w Bieruniu. W ramach otrzymanej dotacji 
i środków gminnych prowadzone będą zabiegi kastracji i trwałego znakowania zwierząt domowych 
(psów i kotów) przebywających pod opieka mieszkańców Gminy, a także zabiegów kastracji i 
znakowania kotów wolno żyjących. Zgłosił również autopoprawkę do projektu: w środkowej kolumnie 
tabeli w pkt 2) jest ,,kastracja – 10 000 zł” a powinno być: 9 000 zł, reszta jest bez zmian. 
Żadnych pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
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głosowanie. 
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 0 

Komisje wydały opinię pozytywną. 
 
b) Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Orzysz na 

rok szkolny 2022/2023 
Uzasadnienie przedstawił Burmistrz. Określenie średniej ceny jednostki paliwa jest niezbędna 
do wyliczenia zwrotu kosztów przewozu rodzicom z Gminy Orzysz dowożącym do szkół swoje 
dzieci niepełnosprawne. 
Żadnych pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 0 

Komisje wydały opinię pozytywną. 
 
 

c) Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 
Uzasadnienie przedstawiła Przewodnicząca Rady. Podjęcie uchwały wynika z faktu, iż jedna z 
Radnych swoje oświadczenie o stanie majątkowym za 2021 rok złożyła po upływie 
ustawowego terminu. 
Żadnych pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 9; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 4 

Komisje wydały opinię pozytywną. 
 
d) Projekt uchwały w sprawie nadania Panu Wiesławowi Wasilewskiemu tytułu ,, Zasłużony 

dla Gminy Orzysz" 
Uzasadnienie przedstawiła Przewodnicząca Rady.  
Zbigniew Jasiński zapytał, czy na forum Kapituły stanęła kandydatura dr Liwocha, dodał także, 
że nie ma nic przeciwko kandydaturze Wiesława Wasilewskiego. 
Przewodnicząca odpowiedziała, że nie, ponieważ przed  złożeniem wniosku z propozycją 
kandydata zrobiła rozeznanie wśród radnych kogo Rada zgłasza i 99 % radnych uznało, że 
będzie to Wiesław Wasilewski.  
Adam Myka zapytał, czy Zbigniew Jasiński złożył oficjalny wniosek do biura Rady, ponieważ na 
Kapitule były dwa wnioski i dwa były rozpatrywane.   
Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że Radny takiego wniosku nie złożył.  
Więcej pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 0 
Komisje wydały opinię pozytywną. 
 
e) Projekt uchwały w sprawie nadania Panu Teodorowi Rudnik tytułu ,, Zasłużony dla Gminy 

Orzysz" 
Uzasadnienie przedstawił Burmistrz. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 0 
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Komisje wydały opinię pozytywną. 
 
f) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2031 
Skarbnik Gminy Anna Kamińska przedstawiając uzasadnienie do dwóch projektów uchwał w 
pierwszej kolejności omówiła zmiany w budżecie. Do przedłożonego projektu zgłosiła 
autopoprawkę w związku z weryfikacją ostatecznej kwoty subwencji oświatowej na 2022 rok, 
dokonanej przez Ministra oświaty, po podwyżkach dla nauczycieli od 01 maja 2022 r. 
Dorota Sienkiewicz w ramach refleksji poinformowała, że po 37 latach pracy otrzymała 160 zł 
podwyżki i do tego jeszcze Gmina musi dołożyć część środków. Zauważyła, że to jak państwo  
traktuje nauczycieli spowoduje, że nie będzie chętnych do nauczania w szkołach.  
Adam Myka zapytał o koszt budowy tężni, wykazanych w punkcie osiemnastym. 
Burmistrz po wizycie w miejscowości Rzekuń przybliżył jak wyglądają tężnie, które są 
planowane. Koszt budowy przy obecnych cenach wyniesie około 5 mln zł, roczne utrzymanie 
natomiast 50 tys zł. 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2031 i zarządził głosowanie. 
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 0 
Komisje wydały opinię pozytywną. 
 
g) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Orzysz na rok 2022   
Uzasadnienie do projektu Skarbnik przedstawiła przy zmianach WPF-u. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad przedstawił wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. 
Komisje w głosowaniu jawnym głosowały: „za”– 13; „przeciw” – 0; „wstrzym. się” – 0 

Komisje wydały opinię pozytywną. 
 
Ad.7 
Edward Majewski  przekazał prośbę hurtowników dowożących towar do Nowych Gut o 
umieszczenie na drodze powiatowej do Nowych Gut na znaku drogowym tabliczki, że ,, nie 
dotyczy zaopatrzenia". Na wjeździe do wioski z obu stron jest określony tonaż i hurtownicy nie 
mieszczą się w podanym gabarycie.  
Burmistrz poinformował, że zostanie skierowany wniosek do powiatu, ponieważ jest to droga 
powiatowa. 
 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący obrad Andrzej Rogiński o godz. 
14:53 zamknął wspólne posiedzenie Komisji.  

Obradom przewodniczył:  
 /-/ Andrzej Rogiński.  

Protokół sporządziła: /-/ Joanna Drabent 
 
 


